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In de afgelopen periode heb ik kort na elkaar twee ge-
sprekken gevoerd over onderwerpen die direct betrek-
king hadden op hofjes maar vanuit totaal verschillende 
invalshoeken.

Het eerste gesprek betrof de benadering van mogelijke 
problemen met het beheer van een hof welke met de da-
gelijkse gang van zaken te maken hebben zoals de admi-
nistratie, de uitvoering van herstelwerkzaamheden, het 
schilderwerk, juridische en andere beheerstaken. 

Het is mij de laatste tijd opgevallen dat ik opmerkingen 
hoor dat het beheer van een hof, in de meest brede zin 
van het woord, een tijdrovende en ingewikkelde klus is: 
er komt steeds weer een beleidsmaatregel bij, je moet 
weer op zoek gaan naar een nieuwe schilder, een bewo-
ner heeft een lastige vraag, enz, enz: u kent deze proble-
men uit uw directe omgeving.

Er is wel eens verzucht dat het erg gemakkelijk zou zijn 
als al dat soort zaken in één hand zouden kunnen ko-
men bij een instelling die functioneert als een expertise 
centrum: snel, efficiënt en gemakkelijk. Een telefoontje 
naar het centrale punt en de machine gaat, mits goed 
georganiseerd, draaien. Een verzekerde uitkomst met een 
goed resultaat.

Het inrichten van een expertise centrum zou voor uw 
gevoel haaks kunnen staan op de door u zo gekoesterde 
autonomie: immers ieder hof heeft zijn eigen normen en 

waarden, geschreven en ongeschreven regels en gewoon-
tes waar niemand van buiten iets van snapt tenzij je heel 
direct bij het specifieke hof bent betrokken en dan geef je 
je niet zo gauw over aan een vreemde instantie die “het” 
wel op zijn manier zal regelen.

Er zijn initiatieven te verwachten die op deze problema-
tiek in gaan spelen. De initiatiefnemer is van mening dat 
het beheer, zoals hierboven bedoeld, van groot belang is 
om het monumentale bezit in goede staat te houden. Zij 
is bereid taken uit handen te nemen. Zij wil met u mee 
denken met respect voor het typisch eigene van uw hof 
en haar bestuurders.

Het tweede gesprek betrof het idee of wij, als bestuur-
ders, ons wel eens afvragen of wij op de goede weg zitten 
met het “langere termijn” beleid rond ons hof. En dan 
niet in de zin van de staat van onderhoud van het hof, 
maar meer in de betekenis van wie onze doelgroep is, wat 
de toekomstige ontwikkelingen op de woningmarkt zijn, 
mede gezien de vergrijzing en de behoefte van ouderen 
langer zelfstandig te blijven wonen. Veel hofjeswoningen 
zijn immers niet geschikt en ook niet geschikt te maken 
voor oudere mensen met toenemende gebreken. Is het 
voorts nog zinvol ons vast  te houden aan “woningen al-
leen voor dames”, zoals de meeste statuten voorschrijven? 
Moeten wij ons verder afvragen of, en zo ja wanneer, al-
lochtonen (nu nog een uitzondering op de hofjes) ons 
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1997 en daadwerkelijk opgericht op 4 juni 1997.

bestuurssamensteLLing

Drs M.D. van den Briel, voorzitter (020 - 620 28 39)
Dhr C.S. Hoekema,  penningmeeester 
(0229 - 21 60 16 / 06 - 53 85 94 52)
Mr E.W. Oosterbaan, secretaris, tel. 0224-215185
Mw E.C.M. Elzenga-Duynstee, lid (0318 - 613 282)
Drs J.M. Poldermans, lid (023 - 532 85 19)
Dhr O.J. Tromp, lid (071 - 515 51 88)
Dr W.J.H. Verwers, lid (033 - 253 74 61)

Als adviseurs van het bestuur treden op
Dhr jhr G.G. Witsen Elias, voormalig secretaris LHB 
Mw E. Hoorn, dir. van Alckmaer voor monumenten, Wonen 
Dhr P. Verhoeven, Monumentenzorg
Mw A. de Wit, arts, Ouderengeneeskunde/Zorg

Hofjeskrant

De Hofjeskrant is voor geïnteresseerden op aanvraag 
beschikbaar. Bestuursleden van de aangesloten hofjes 
krijgen de krant automatisch op hun huisadres.

secretariaat

Stichting Landelijk Hofjesberaad
Vooruitgangstraat 167, 2032 RK Haarlem
Het secretariaat is tijdens kantooruren te bereiken op 
023 - 5400644, fax 023 - 5402434,
e-mailadres: info@hofjesberaad.nl
Contactpersoon: Joke Slootheer
www.hofjesberaad.nl

aanmeLding nieuwe Leden

Voor meer informatie over het Landelijk Hofjesberaad en/
of de mogelijkheden voor aansluiting bij het beraad kunt u 
zich richten tot Joke Slootheer (secretariaat). 
Natuurlijk zijn wij ook zeer geïnteresseerd in uw reactie op 
de Hofjeskrant. Belt of mailt u gerust, ook als u een actieve 
bijdrage wilt leveren aan het werk van de stichting.
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nieuwe Leden:
Onlangs hebben zich de volgende hofjes aangesloten bij het 
Landelijk Hofjesberaad:
• Ruitershofje in Zutphen.  Armhuisjes, omstreeks 1570
  gesticht door leden van de Zutphense familie Ruyter aan 

de Gasthuisstraat. Sedert 1784 eigendom van de St. An-
thony Grote Broederschap. In 1898 verplaatst naar de Ber-
kelsingel; recent gerestaureerd. 

•  ‘t Hoofts Hofje in Den Haag. Vernoemd naar de stichte-
res Angenis Hooft. Als stichtingsjaartal staat er in de gevel 
1756. Het hofje bevat twee maal vier tamelijk hoge huisjes. 
Ieder huisje biedt onderdak aan twee bewoonsters, meest 
verpleegkundigen.

• Hofje ‘Schweer beij der Becke’ in Dieren
•  Zeer recent meldde zich het Cornelia Quackshofje of Zee-

manserve in Vlissingen aan
We hopen dat de nieuwe leden vóór het verschijnen van de 
Voorjaarskrant voldoende informatie aanleveren zodat ze 
zich dan aan de lezers kunnen presenteren.

Huismeestersbijeenkomst 2010
Aangezien de Huismeestersdag 2010 op donderdag 7 oktober 
plaats zal vinden, kunnen wij hier pas in het Voorjaarsnum-
mer van 2011 op terugkomen.

Verzekeringen

De afgelopen maanden is een onderzoek ingesteld naar de 
mogelijkheid van een collectieve aansprakelijkheidsverzeke-
ring voor onze hofjes. Er zijn twintig verzekeringsmaatschap-
pijen en tussenpersonen aangeschreven met het verzoek een 
offerte uit te brengen. Hiervan hebben er zes positief gerea-
geerd. Er lijken aantrekkelijke offertes bij te zitten, maar in 
dat geval wordt het Landelijk Hofjesberaad gezien als de orga-
nisatie die de verzekering afsluit en de premie omslaat over de 
deelnemende hofjesbesturen. Op dit moment wordt bekeken 
hoe op de offertes zal worden gereageerd.

najaarsVergadering

De najaarsvergadering, zonder partners (het is immers de 
najaarsvergadering),  wordt in Zwolle gehouden en wel op 
zaterdag 6 november 2010. Gastheer is het college van re-
genten van het hofje Het Vrouwenhuis.
Om 10.30 – 11.00 uur zullen we bij elkaar komen in de 
Groote Sociëteit, Koestraat 8 te Zwolle (T: 038-4216467).
Na de huishoudelijke vergadering zal de heer dr J.J. de 
Jong, werkzaam bij het Ministerie van Onderwijs, Cultuur 
en Wetenschap en deel uitmakend van de Directie Cul-
tureel Erfgoed, een voordracht houden getiteld “Kansen 
met MoMo” (Modernisering Monumentenbeleid). De 
heer De Jong heeft de afgelopen jaren zeer veel bemoeie-
nis gehad met het tot stand komen van de wet MoMo; hij 
is hier dan ook ‘de spin in het web’. Na de lunch wordt 
ons een middagprogramma aangeboden bestaande uit een 
rondleiding door Het Vrouwenhuis en een stadswande-
ling. De uitnodigingen voor de bijeenkomst worden bin-
nenkort verstuurd. Informatie over de vergadering kunt u 
krijgen bij het secretariaat.
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benaderen voor een woning? Tot slot 
wel of geen alliantie aangaan met een 
zorgcentrum in de buurt, terwijl het 
huidige gezondheidszorgsysteem werkt 
met persoonsgebonden budgetten??
  
Dergelijke vragen komen niet vaak aan 
de orde omdat de dagelijkse gang van 
zaken dit niet toelaat of omdat wij, be-
stuurders, er de tijd niet voor nemen 
ons dergelijke lastige en ook lang niet 

altijd eenduidig te beantwoorden vra-
gen stellen.
Ook ik heb geen antwoord op deze 
vragen, maar in het gesprek over dit 
onderwerp bedacht ik mij dat funda-
mentele beslissingen onverwacht ko-
men door een samenspel van vragen, 
gebeurtenissen en vooral ook omdat 
de betrokken personen op het juiste 
moment de rust en de ambiance heb-
ben en daarnaast de ruimte nemen om 
door te denken, door te praten en na 
alles overwogen te hebben, een beslis-

Vervolg van pagina 1 sing nemen die geweldig goed blijkt uit 
te pakken.

Het is zeker de moeite waard om, als 
zich de gelegenheid zich voordoet, u 
deze rust en ruimte te gunnen om over 
de toekomst van uw hof na te denken.

Ik verwacht dat u over de gevolgen van 
beide gesprekken in het komende jaar 
meer zult horen.

M.D. van den Briel, voorzitter

sHofjesscHilderij
Aanvulling op het schilderij van het 
Sint Elisabethsgasthuishof te Lei-
den, afgebeeld in Hofjeskrant 25, 
blz. 3
Bijzonder aardig is de brief van 
mevrouw J.B.E. Stokhuyzen uit 
Amsterdam, die ons meldde dat de 
schilder van het betreffende schil-
derij zeer waarschijnlijk haar over-
grootvader Lambertus de Jong is.
Wij willen u de inhoud van deze 
brief niet onthouden.



nieuw lid

bruininGsHofje,  HaarleM

Dit hofje moet je wel weten te vinden, 
want het ligt aan het einde van een 
goed verborgen lange gang aan de Bo-
termarkt.
Jan Bruininck was doopsgezind en had 
zeven kinderen. Zijn nakomelingen 
zijn lange tijd regenten van het hofje 
geweest. Vrouwelijke nakomelingen 
mochten ook wel regent zijn, maar 
zodra zij trouwden, diende hun echt-
genoot de functie van regent over te 
nemen. Sommige familieleden hebben 

het hofje goed bedeeld met een erfe-
nis. Aan het eind van de 19e eeuw ble-
ken de nakomelingen van de stichter 
te zijn uitgestorven. Daarna werden 
andere leden van de doopsgezinde ge-
meente als regent aangesteld.

Het hofje heeft nooit een regentenka-
mer gehad. Dat was waarschijnlijk ook 
niet nodig omdat het hofje lange tijd 
een familieaangelegenheid was en de 
regenten gewoon thuis vergaderden.

In 1618 kocht Jan Bruininck een huis 
met een vrijen eijgen steeghe waaromheen 
het hofje gebouwd is. Boven de toe-
gangsdeur is een gedenksteen geplaatst 
met het opschrift ‘Bruiningshofje, ge-
sticht ongeveer 1610, herbouwd Ao. 
1936’. Het hofje was bestemd voor 
zes ongehuwde vrouwen (vrijsters) of 
weduwen die lidmaat waren van de 
Doopsgezinde Gemeente.

In 1936 waren de huisjes dringend 
aan herstel toe. Onder leiding van 
architect K. Jonkheid werden de vier 
oudste huisjes aan de oostzijde, rechts 
van de ingang, afgebroken en door 
twee nieuwe woningen vervangen. De 
beide huisjes aan de westzijde konden 
worden gerestaureerd. In de steeg la-
gen nog twee huisjes die geen deel 
uitmaakten van het hofje. Een ervan 
werd nu bij het hofje getrokken. Zo 
kwam er plaats voor vijf bewoonsters.
In 1978 werden enkele woningen 
nogmaals gerenoveerd. Door samen-
trekken van de huisjes zijn er nu vier 
woningen.

Uit: Langs Haarlemse Hofjes, door 
J.Temminck, 2008. Foto’s: C. Poldermans
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In 1738 verhuisde Eleazar Noblet met 
zijn drie ongehuwde kinderen, Leonard, 
Sara en Geertruijd, van Amsterdam 
naar Haarlem, naar hun huis Haerlem 
en Spaargesigt.
De kinderen bepaalden dat degene van 
hen die het langste zou leven in de tuin 
van hun woning twintig huisjes moest 
bouwen, bestemd voor gereformeerde, 
ongehuwde vrouwen van boven de vijf-
tig uit Amsterdam en Haarlem. Kort 
na de dood van Geertruijd, de langstle-
vende, kwam het hofje in 1760 gereed. 
De Amsterdamse vrouwen moesten aan 
de oostkant van het hofje wonen en de 
Haarlemse aan de westkant.

De regenten van het vlakbij gelegen 
Hofje van Staats werden tot regenten 
van het Hofje van Noblet benoemd.
Het voormalige woonhuis Haerlem en 
Spaargesigt is nu het hoofdgebouw en 
bevat nog de kamers die door de fami-
lie Noblet als regentenkamers waren 
aangewezen.
Door samenvoeging is het aantal wo-
ningen teruggebracht tot zestien.

Op 12 juni jl. bestond het Hofje van 
Noblet 250 jaar. Deze bijzondere ver-
jaardag werd groots gevierd. De be-
woonsters werden, samen met de be-

woonsters van het Hofje van Staats, die 
ook een beetje jarig waren, getrakteerd 
op een boottocht. Het hofje ligt name-
lijk op de hoek van het Spaarne en de 
Nieuwe Gracht.
’s Middags was er voor bewoonsters en 
vele genodigden een feestelijke receptie 
in de tuin. 
Regent Boeré heette in zijn welkomst-
woord iedereen hartelijk welkom, Jan 

Nieuwenburg, de Haarlemse wethouder 
met de portefeuille Monumentenzorg,
stak een humoristische felicitatiespeech 
af, burgemeester Bernt Schneiders bood 
de jubilerende regenten een prachtige 
steendruk aan van Johannes Hilverdink 
en aan het slot – einde van de receptie 
– kregen alle gasten een prachtige fles 
Chateau Noblet 1760-2010 mee naar 
huis.

Hofje van noblet, HaarleM, 250 jaar

Bernt Schneiders, burgemeester van Haarlem, overhandigt regent Boeré het verjaarscadeau van de 
gemeente, een steendruk van Johannes Hilverdink. Op de achtergrond kijkt wethouder 
Jan Nieuwenburg lachend toe. Foto: Willem Brand

sDe afgelopen jaren is zowel in de lan-
delijke vergaderingen van het Landelijk 
Hofjesberaad als in de vergaderingen 
van het LHB-bestuur diverse malen ge-
sproken over hofjes en de zogenaamde 
(fiscale) status van ANBI (Algemeen 
Nut Beogende Instelling).

Het bezit van de ANBI-status kan rele-
vant zijn, omdat erfrechtelijke verkrij-
gingen door-, en schenkingen aan, al-
gemeen nut beogende instellingen zijn 
vrijgesteld van de heffing van erf- en 
schenkbelasting.

Om de ANBI-status te verkrijgen moet 
de instelling een beschikking aanvragen 
(zie hiervoor www.belastingdienst.nl). 
Deze beschikking wordt slechts afgege-

ven als de betreffende instelling aan een 
aantal voorwaarden voldoet (zie hier-
voor eveneens www.belastingdienst.nl). 
In overleg tussen de belastingdienst 
en het bestuur van het LHB heeft de 
belastingdienst zich op het standpunt 
gesteld dat hofjes niet in aanmerking 
komen voor de ANBI-status (diverse 
bij het LHB aangesloten hofjes hebben 
overigens wél de ANBI-status verkregen, 
zie onder meer de resultaten van het on-
derzoek van De Hof van Wouw op de 
LHB-website). De reden dat hofjes niet 
in aanmerkingen komen voor de ANBI-
status hangt samen met (de inkomsten 
uit) de verhuur van woningen.
Wel heeft de belastingdienst aangege-
ven dat een tweede stichting, los van 
het hofje, die zich bijvoorbeeld ten doel 

stelt het monument in stand te houden 
(het hofje als gebouw), onder voorwaar-
den de ANBI-status zou kunnen verkrij-
gen.

Het bestuur van het Landelijk Hofjesbe-
raad komt graag in contact met een hof-
je dat het oprichten van een dergelijke 
tweede stichting overweegt. Indien in 
overleg met de belastingdienst tot een 
model (statuten, waarin onder meer 
opgenomen doelstelling en bestuurs-
samenstelling) kan worden gekomen, 
kan dit model wellicht aan de andere 
aangesloten hofjes ter beschikking wor-
den gesteld. Het bestuur beschikt over 
de naam en de adresgegevens van de 
behandelend ambtenaar bij de belas-
tingdienst.

anbi-status en Hofjes. oproep



koninklijke onderscHeidinGen
amsterdam

Op 29 april jl. werden in de Beurs van 
Berlage door waarnemend burgemees-
ter Lodewijk Asscher aan een, zoals 
deze het noemde, dwarsdoorsnede 
van 59 voortreffelijke Amsterdammers 
Koninklijke Onderscheidingen uitge-
reikt. 
Eén van hen was, jawel, onze voorzit-
ter Daan van den Briel, wiens vrijwil-
lige werkzaamheden voor zowel de 
Nederlandse hofjes in het algemeen als 
de  Stichting Landelijk Hofjesberaad in 
het bijzonder door de heer Asscher lo-
vend werden gememoreerd. De waarne-
mend burgemeester decoreerde Daan 
vervolgens met de versierselen behoren-
de bij de benoeming tot Lid in de Orde 
van Oranje Nassau.
Na afloop verscheen oud-burgemeester 
Job Cohen nog even ten tonele die 
Daan van harte feliciteerde.
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Vrolijke gezichten in de Beurs van Berlage. Daan van den Briel en Job Cohen.
Foto: Wouter van den Briel

Koninklijk Edams triumviraat. In het midden de zojuist onderscheiden Chris Kotterer, geflankeerd 
door lintjesdragers Lieuwe Kramer (links) en Henk Wolzak (rechts) 

edam

Op dezelfde dag heeft het Hare Majes-
teit eveneens behaagd om in Edam een 
Koninklijke Onderscheiding uit te rei-
ken. Hier viel de eer te beurt aan Chris 
Kotterer, regent van het Proveniershuis 
Edam. Ook bij Chris staat het vele vrij-
willigerswerk ten bate van het Prove-
niershuis centraal bij zijn benoeming.

Bijkomende bijzonderheid is dat het 
Proveniershuis nu een volledig konink-
lijk bestuur heeft, immers, mederegen-
ten Lieuwe Kramer en Henk Wolzak 
zijn eerder al koninklijk onderscheiden.

amersfoort

Op het stadhuis van Amersfoort is aan drs A.D. de Jonge, regent van het hofje De 
Armen de Poth, een Koninklijke Onderscheiding uitgereikt. Tot vorig jaar was hij 
werkzaam als adviseur van de Raad van Bestuur van Eureko/Achmea betreffende 
Public Affairs. De Jonge heeft vele bestuursfuncties bekleed op politiek, kerkelijk, 
cultureel/wetenschappelijk en maatschappelijk gebied. Bovendien heeft hij een 
groot aantal publicaties het licht doen zien. 

In zijn historische studies ging het dikwijls over Haarlemse onderwerpen. Van zijn 
hand verschenen verder familiehistorische, genealogische en naamkundige artike-
len. Ook schreef hij over management en voorlichting in de gezondheidszorg.  
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Tijdens een bestuursvergadering van 
LHB is aan de orde gekomen of we 
moeten doorgaan met het versturen 
van post op de traditionele manier, per 
brief dus. Twee elementen zijn hierbij 
van belang. Enerzijds de kosten, an-
derzijds het aangename gevoel of beter 
de prettige gewoonte om vanaf papier 
te lezen. Dat geldt in het bijzonder, 
zonder daarover een oordeel te vellen, 
voor de bij ons aangesloten besturen. 
Daarvan is de gemiddelde leeftijd ze-
ker niet onder de 50 jaar. Zij hechten 
meer dan de jeugdigen aan papier.

Vooraf moet worden opgemerkt dat de 
Hofjeskrant in de huidige, dus gedruk-
te vorm blijft bestaan. Ter discussie 
staan nu alleen aankondigingen voor 

website
vergaderingen, verslagen ervan, etc. 
Zouden we die per e-mail versturen, 
dan besparen we per jaar zo’n €700,-. 
Een niet onaanzienlijk bedrag. Dat zou 
inhouden dat het secretariaat over een 
adressenbestand moet beschikken dat 
beslist up-to-date is. Het zou in eerste 
instantie om één adres per hofje gaan. 
Vanuit dat centrale punt zouden de 
berichten binnen een hofje gedistribu-
eerd moeten worden. 

U zult kunnen opmerken dat het een-
voudig is om alle regenten/bestuurs-
leden in het bestand op te nemen en 
aan hen alle berichten te versturen. 
Daarmee komen we op een gevoelig 
punt bij het secretariaat. Het blijkt in 
de praktijk dat velen nogal eens wis-

selen van provider. En dan krijgen zij 
ook meestal een nieuw e-mail adres. In 
veel gevallen worden niet alle wijzigin-
gen doorgegeven. Daardoor komt veel 
“post” niet aan op het juiste adres. Om 
dat probleem te omzeilen, zou ervoor 
gekozen kunnen worden per hofje één 
e-mail adres in het bestand van LHB 
op te nemen. 
Daardoor kan het aantal omissies be-
perkt blijven. Bovendien wordt dan de 
verantwoordelijkheid voor de verzen-
ding van de berichten bij de hofjesbe-
sturen gelegd.

Tijdens het huishoudelijk gedeelte van 
de najaarsvergadering op 6 november 
in Zwolle zal dit onderwerp aan de 
orde worden gesteld.  

Op zaterdag 17 april 2010 werd de 
voorjaarsvergadering van het Landelijk 
Hofjes beraad in Amsterdam gehou-
den. 

Na de huishoudelijke vergade-
ring in het gebouw van de Van 
Limmickstichting, waar we te gast 
waren van de Protestantse Diaconie 
Amsterdam, sprak de heer drs K. Loeff, 
directeur Bond Heemschut en secre-
taris van Federatie Instandhouding 
Monumenten (FIM) zeer onder-
houdend over het onderwerp 
Monumenten in een nieuwe tijd.

In de middag waren veel hofjes en 

regentenkamers in de oostelijke helft 
van het centrum van Amsterdam voor 
ons opengesteld. We konden genieten 
van een hartelijk ontvangst in de hof-
jes, vaak voorzien van een rondleiding. 
Wat een verscheidenheid. Aan het 
eind van de middag werden we ontvan-
gen in de Kerkzaal van verpleeghuis De 

svoorjaarsbijeenkoMst 
17 april 2010 in aMsterdaM

Wittenberg, waar ook de mogelijkheid 
bestond een aantal bijzondere vertrek-
ken te bezichtigen.

Het was een zeer geslaagde dag, mede 
dankzij het stralende voorjaarsweer, 
waarop de organisatoren met trots op 
kunnen terugzien..



activiteiten in Hofjes
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Programma Hof- en Tuindagen in 2010:
• zaterdag 16 oktober   Dag van de Haagse Geschiedenis
• zaterdag 11 december   Kerst op de Hof

Tijdens de Hof- en Tuindagen, waarvoor entreegeld wordt 
gevraagd, worden kraampjes ingericht met koffie, thee en 
lichte (themagerichte) versnaperingen, zoals zelfgemaakte ap-
peltaart. Daarnaast kunnen ‘hofmade’ producten, veelal uit 
eigen tuin, worden aangeschaft.
De gehele opbrengst, inclusief het entreegeld, komt ten goede 
aan de instandhouding van de monumentale hof en tuin.
Informatie:  www.hofvanwouw.nl

s

Hof Van wouw,  den Haag

Hartjesdag

Hartjesdag, de derde maandag in augustus, was vroeger een 
feestdag in Haarlem en omgeving. Op die dag, zo luidt de 
overlevering, begint het jachtseizoen (hartjes = hertjes) en 
mocht het gewone volk in de duinen rond Haarlem op jacht 
gaan. De vangst werd naar de stad gesleept waar het wild 
op vuurtjes op straat geroosterd en opgepeuzeld werd. Uiter-
aard vloeide bij die gelegenheid de drank rijkelijk. Pas in 
de Tweede Wereldoorlog werd dit eeuwenoude festijn, dat 
meestal in opstootjes eindigde, door de Duitsers verboden.

Ruim 400 jaar geleden werd dit feest ook in het Frans Loe-
nenhofje gevierd. De regenten boden de bewoners een halve 
os aan die in de tuin geroosterd werd. Vandaag de dag wordt 
Hartjesdag nog steeds in het Frans Loenenhofje gevierd. Te-
genwoordig is het echter geen os meer en ook geen barbecue 
maar een bijzonder diner.

Dit jaar werden de bewoners op een uitgebreid overheerlijk 
Marokkaans feestmaal getrakteerd compleet met uitleg wat 
wat was. Zeer geslaagd en buitengewoon lekker.

stembureau

Door het wegvallen van een stembureau in de 
Haarlemse binnenstad heeft het Frans Loenenhof-
je die plek ingenomen. Op 9 juni was het zo ver.
Zo’n 1000 stemgerechtigden, meest omwonenden, 
brachten in dit nieuwe stembureau hun stem uit. 
Prachtig waren de vele opmerkingen: ‘Goh, dit 
is het mooiste stemlokaal van Nederland’ tot “Ik 
woon hier nu al tientallen jaren maar wist niet dat 
er achter dat poortje zo’n fraai hofje lag’.
De banden met de buurt werden hierdoor nog 
eens extra aangehaald.

frans LoenenHofje, HaarLem


